

NOVEL TIRANI

Tema : Kegigihan seorang wanita dalam menempuh pelbagai cabaran dan dugaan dalam kehidupannya.

Contoh : Sebagai pengusaha Chalet Tajau Emas, Waheeda telah berusaha sedaya upaya untuk mengembangkan perniagaannya walaupun menerima saingan sengit daripada pengusaha hotel dan chalet yang lain

Watak dan Perwatakan		Nilai	Persoalan	Pengajaran	Latar Masyarakat	Latar Tempat	Latar Masa	Teknik Plot	Contoh
Waheeda Nurlyana (Utama)	Seorang yang bijak. Bijak menggunakan kedudukannya untuk memajukan syarikatnya dan syarikat mertuanya di Sarawak.	Kebijaksanaan	Kebijaksanaan seseorang sehingga mendapat ijazah.	Kita hendaklah bijak demi masa depan yang lebih cerah	Masyarakat yang bijak	Silicon Medical Center Tempat Waheeda mendapatkan rawatan dan menjalani pembedahan untuk mencantikkan wajahnya	Tengah hari Tempat Waheeda dan Halloway makan tghr bersama-sama di Restoran de La Rossa	Imbas Kembali Waheeda bercerita kepada Nasuha ttg masa percintaannya dgn Zahid yang cukup indah (m/s 259)	<ul style="list-style-type: none"> • Waheeda berkelulusan ijazah dalam pengurusan perniagaan dan pelancongan dari Universiti Teknologi Malaysia (m/s 9) • Waheeda mempromosikan Tajau Emas dan Seri Gading kepada pelancong yang datang dari Barat, Asia Barat dan Timur Tengah (m/s 179)
	Seorang yang tabah	Ketabahan	Ketabahan mengharungi cabaran hidup	Kita hendaklah tabah mengharungi cabaran hidup untuk kesenangan masa depan.	Masyarakat yang tabah	Flamingo de La Rossa Tempat Waheeda bertugas sbg Pegawai Perhubungan Awam	Malam Zahid tidak dapat tidur lena. Dia asyik teringat akan Izzati dan ingin mengetahui nama budak itu	Suspens Pembaca tertanya-tanya keadaan Waheeda yang demam secara berterusan (m/s 176)	Sebagai seorang wanita, Waheeda tabah menghadapi keruntuhan rumah tangga dan bangkit semula untuk menjadi usahawan yang berjaya dengan membangunkan Aya-Sajinah
Raidah (Sampingan)	Seorang yang penyayang	Kasih Sayang	Kasih sayang terhadap keluarga	Kita hendaklah menyayangi sesama manusia agar hidup sejahtera.	Masyarakat yang penyayang			Kejutan Zahid dan Aiman tiba-tiba muncul menjadi tetamu Chalet Aya-Sajinah (m/s327)	<ul style="list-style-type: none"> • Raidah menemani anaknya Waheeda untuk mendapat rawatan di Pusrawi setelah mendapati Waheeda tidak waras (m/s 284 / 285)
	Seorang yang bertanggungjawab	Bertanggungjawab	Tanggungjawab dalam menjalankan tugas. Tanggungjawab seorang ibu kepada anak	Kita hendaklah bertanggungjawab menjalankan tugas agar kehidupan berjalan lancar.	Masyarakat yang bertanggungjawab			Monolog Waheeda bercakap seorg diri ttg bentuk molekul DNA (m/s 273)	<ul style="list-style-type: none"> • Raidah menunggu anak-anaknya solat Asar terlebih dahulu sbml menghantarnya ke lapangan terbang utk pulang ke Kuching (m/s 300)
Binaan Plot	Permulaan Waheeda sejak kecil telah diejek oleh kawan-kawannya kerana hidungnya pesek, matanya kuyu dan mempunyai masalah kulit. Dia melayari laman web utk melihat jenis pembedahan plastik	Perkembangan Kejadian Waheeda digigit monyet menyebabkan dia membuat pembedahan plastik di SMC. Kemudian Waheeda bekerja di Flamingo	Resort dan bertemu dgn Zahid. Zahid tertawan dgn kecantikan Waheeda lalu mengahwininya	Konflik Zahid cemburu krn Waheeda melayan pelanggan chalet dgn mesra. Dia juga cemburu krn Waheeda berbual – bual dgn Halloway dan Dr Rushdi. Zahid menuduh Waheeda mempunyai teman lelaki lain. ----->	Anak dlm kandungan Waheeda tidak diakui sbg anaknya. Waheeda mengalami kemurungan.	Klimaks Zahid telah bertemu semula dgn Waheeda. Zahid menyesal dgn sikapnya dan memohon maaf. Sukar Waheeda memaafkannya.	Penyelesaian Izzati menasihati ibunya supaya memaafkan Zahid kerana kenikmatan memberi maaf lbh besar drpd nikmat berdendam. Waheeda mengagumi sikap anaknya.	Dialog Pertengkaran antara Zahid dgn Waheeda semasa Zahid cemburu dan marah kerana Waheeda melayan ----->	tetamunya dari Timur Tengah yang bernama Dawood (m/s 239)